
Zápisnica  
 

z  verejného zasadania Obecného zastupiteľstva v Podbieli  
zo dňa 28. januára 2011 

 
 

Prítomní:   JUDr. Jozef Domiňák – starosta obce   
Poslanci:    Bc. Pavol Kudzbel, Ing. Iveta Kanderková, Pavol Loffaj, Slavomír 

Korčuška, Dušan Dvorský, Ĺubomír Franko, Rudolf Veselý     
Hl. kontrolór obce:   Viera Bebejová  
Ďalší prítomní: podľa prezenčnej listiny   
 
K bodu číslo 1: Otvorenie  
 Starosta obce JUDr. Jozef Domiňák privítal prítomných členov obecného zastupiteľstva 
a občanov obce. Konštatoval, že sú prítomní všetci poslanci a obecné zastupiteľstvo je 
uznášaniaschopné.  
 
K bodu číslo 2: Schválenie programu rokovania    
 Starosta obce oboznámil prítomných s predloženým programom a opýtal sa na doplňujúce 
návrhy. Zo strany poslancov nebol žiaden doplňujúci návrh, preto starosta obce navrhol vypustiť 
z programu rokovania bod č. 4 Správu o plnení uznesení a doplniť bod č. 12 o písmeno c/ - 
žiadosť Jozef Lofaja o kúpu pozemkov od obce Podbiel. Ďalej bod č. 13 doplniť o písmeno c/ - 
o podaných a pripravených žiadostiach o pridelenie dotácie pre obec zo štátnych fondov a o 
aktuálnych výzvach na podanie žiadostí o finančné dotácie z eurofondov. Doterajšie body 
programu č. 5 - 15 sa označia ako body č. 4 - 14.  
 Hlasovaním „za“ doplnenie programu zasadania boli všetci prítomní poslanci, rovnako 
„za“ upravený  predložený  program boli všetci 7 prítomní poslanci.   
Obecné zastupiteľstvo sa riadilo týmto programom.  
 
K bodu číslo 3: Voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 
  Do návrhovej komisie starosta navrhol poslancov Bc. Pavla Kudzbela a Rudolfa 
Veselého. Nikto z poslancov nepredložil iný návrh. Hlasovaním „za“ Bc. Pavla Kudzbela bolo 6 
poslancov, 1 sa zdržal hlasovania. Hlasovaním „za“ Rudolfa Veselého bolo 6 poslancov, 1 sa 
zdržal hlasovania.  
Za overovateľov zápisnice určil starosta Pavla Loffaja a Dušana Dvorského. Za zapisovateľku 
Alenu Mišunovú. 
 
K bodu číslo 4: Vyhodnotenie kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce za 4. štvrťrok 
2010.    
 Starosta obce pripomenul poslancom, že vyhodnotenie kontrolnej činnosti dostali  
v dostatočnom predstihu písomne, preto sa spýtal na pripomienky a otázky na hlavného 
kontrolóra. Bc. Pavol Kudzbel sa spýtal na pohľadávku obce voči firme OMOSS, s.r.o., Trstená. 
Starosta navrhol, aby návrhy hlavného kontrolóra vo veci pohľadávok obce boli riešené na 
nasledujúcom zasadaní obecného zastupiteľstva – po predchádzajúcom prerokovaní vo finančnej 
komisii. Obsah správy navrhol vziať na vedomie. Správu vzali bez pripomienok poslanci na 
vedomie, tvorí prílohu zápisnice.  
 
K bodu číslo 5: Schválenie Plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na obdobie 
1. polroka 2011.  
 Starosta uviedol bod zasadania informovaním, že Plán kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra obce na obdobie 1. polroka 2011 bol vystavený na verejnej výveske v zákonom 
stanovenej lehote. Zo strany občanov nemal nikto pripomienky, ani návrhy na jeho zmeny alebo 
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doplnenie. Starosta obce otvoril diskusiu, spýtal sa na pripomienky poslancov. Nikto nemal 
žiadne návrhy a pripomienky. Hlasovaním ,,za“ predložený návrh bolo 7 prítomných poslancov.  
 
K bodu číslo 6:  Správa o činnosti obecného hasičského zboru.  
 Správu o činnosti obecného hasičského zboru predniesol Jozef Mrazovský veliteľ OHZ. 
Zdôraznil na slabú až zlú situáciu v materiálnom a technickom zabezpečení, nezáujem so strany 
občanov o prácu v zbore. Že je potrebné zakúpiť aj oblečenie ako montérky a zásahový odev.  
Prítomným vysvetlil, čo všetko je potrebné doplniť a opraviť na vozidlách. Starosta obce otvoril 
k tomu diskusiu. V priebehu nej starosta doplnil informácie veliteľa OHZ, že vie o zlej situácii, 
že sa už nemalé finančné prostriedky vložili  do opráv techniky a navrhol poslancom zakúpiť od 
PPD Orava v Nižnej zásahové vozidlo, ktoré je v dobrom technickom stave, plne vybavené  
pracovnými aj technickými pomôckami. Taktiež by sa mala vyriešiť aj otázka garážovania tohto 
vozidla. Uvažuje sa o úprave v kotolni športovej haly, kde by mohla cisterna parkovať. Tiež 
uviedol, že do budúcnosti je potrebné uvažovať o prístavbe hasičskej zbrojnice, kde by bolo 
možné vozidlo umiestniť – nakoľko súčasné garáž svojimi rozmermi neumožňuje parkovať 
cisternu v nej. Pozemok pod prístavbu bol už vykúpený od Farského úradu v roku 2008. Ďalej sa 
uvažuje o nájme garáže od Lesov SR – odštepný závod Námestovo, ktorý ma na drevosklade 
budovu s dvoma garážami, ktoré sú vyhovujúce na parkovanie cisterny. Tiež je možné riešenie 
úpravy kotolne športovej haly, kde by však bolo potrebné zlikvidovať miestnosť pre kuriča, ktorá 
v súčasnej dobe už nie je potrebná. V takomto prípade by bolo možné bez problémov parkovať 
v kotolni traktor, aj cisternu. Starosta ďalej poslancov informoval, že v roku 2012 predpokladá 
požiadať o účelovú dotáciu Ministerstvo vnútra SR s cieľom vybaviť ochrannými prostriedkami 
členov OHZ. Poslanec Pavol Lofaj sa spýtal, prečo hasiči nechodia na súťaže. Odpovedal veliteľ, 
že mená kto ísť súťažiť, nie je vytvorený kolektív. Jozef Mrazovský informoval, že je aj 
zvoleným predsedom dobrovoľníkov v obci, no stav v tejto organizácii považuje za veľmi zlý. 
Navrhol tiež odvolanie členov OHZ, ktorí nemajú záujem zapájať sa do činnosti a schváliť 
nových. Starosta konštatoval, že toto je možné z hľadiska administratívy urobiť až na 
nasledujúcom zasadaní zastupiteľstva. Poslanci berú správu na vedomie. Správa tvorí prílohu 
zápisnice. 
 
K bodu číslo 7: Schválenie rozpočtu obce na rok 2011 s výhľadom na roky 2012-2013. 
 Rozpočet obce na rok 2011 s výhľadom na roky 2012 - 2013 bol vystavený na verejnej 
výveske a zo strany občanov neprišla žiadna námietka ani pripomienky. Starosta obce otvoril 
diskusiu k rozpočtu. Upozornil poslancov, že predložený návrh je pozmenený oproti predbežne 
prerokovanému návrhu o zrušenie položky na aktivačné práce – táto je rozložená na dotácie pre 
cykloturistický oddiel a hokejový oddiel. Poslanec Pavol Loffaj povedal, že treba udržať potok 
ako malý vodný zdroj pri zásahu pred požiarmi a či sa dajú použiť hydranty pri dreveniciach. 
Odpovedal starosta, že s potokom sa bude  robiť. Rokovalo sa s Povodím Váhu, Obvodným 
úradom životného prostredia, Odborom CO Obvodného úradu v Námestove  na úprave vodných 
tokov, aby sa zabránilo povodniam, pritom sa upraví hladina potoka. Potok treba neustále 
opravovať z pohľadu bezpečnosti. Do budúcna navrhuje pripraviť anketu, ktorá by sa uverejnila 
v marcových obecných novinách, nech sa vyjadria ľudia akú majú predstavu – buď opraviť, alebo 
zasypať a spraviť bezpečný chodník pre chodcov, resp. zrúrovať a následne vybudovať chodník. 
Poslanec Ľubomír Franko hovoril o plánoch športovej a sociálnej komisie, čo všetko budú 
budovať, aké kultúrne a športové podujatia budú organizovať. Vyjadril pochybnosť, či na všetky 
akcie bude dostatok finančných prostriedkov. Starosta ho upozornil, že boli podané žiadosti 
o dotácie, ktoré – ak budú kladne vybavené, umožnia presun financií aj na iné aktivity. Situácia 
bude jasná približne v mesiacoch máj – jún. Zástupca starostu Pavol Kudzbel navrhol, aby sa 
financie z aktivačných prác presunuli nie na hokejistov a cykloturistov, ale na položku výstavby 
chodníka Bobrova raľa. S jeho návrhom nesúhlasil poslanec Franko, ani poslanec Korčuška. 
Nakoľko v ďalšom neboli k predloženému návrhu rozpočtu prednesené žiadne návrhy, dal 
starosta hlasovať o návrhu zástupcu starostu. Za návrh Pavla Kudzbela boli štyria poslanci, jeden 
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sa zdržal hlasovania, dvaja boli proti. Návrh bol schválený. Následne dal starosta hlasovať 
o upravenom rozpočte o návrh Pavla Kudzbela. Za schválenie upraveného návrhu rozpočtu boli 5 
poslanci, jeden sa zdržal hlasovania, jeden bol proti. Upravený návrh rozpočtu bol schválený. 
V príjmovej časti 410117,- eur, vo výdavkovej časti   410117,- eur. 
Osobitne sa hlasovalo za: 
Poskytnutie finančného daru občanom obce Podbiel, trvale bývajúcim v obci Podbiel pri 
príležitosti životného jubilea - dožitia 70, 75, 80 a viac rokov veku vo výške 15,- eur vo forme 
poukážky na odber tovaru v predajni COOP Jednota Podbiel. Hlasovaním ,,za“ bolo 7 
prítomných poslancov.   
Za poskytnutie finančného príspevku pri narodení dieťaťa matke, obyvateľke obce Podbiel, trvale 
bývajúcej v obci Podbiel z rozpočtu obce vo výške 170.- eur bolo 7 prítomných poslancov. Za 
poskytnutie finančného daru občanom obce Podbiel, poberateľom starobného a predčasného 
starobného dôchodku, trvale bývajúcim v obci Podbiel vo výške 7,- eur vo forme poukážky na 
odber tovaru v predajni COOP Jednota Podbiel pri príležitosti mesiaca úcty starším občanom 
bolo  7 prítomných poslancov.  
Za poskytnutie finančných dotácií žiadateľom za podmienky ich zúčtovania do 30.11.2011 a za 
to, že v prípade nesplnenia tejto podmienky nebude dotácia žiadateľovi v roku 2012 poskytnutá 
bolo 7 prítomných poslancov.  
Rozpočet obce tvorí prílohu zápisnice. 
 
K bodu číslo 8: Schválenie kúpy hasičskej cisterny pre potreby obecného hasičského zboru 
 Starosta obe informoval, že s ohľadom na stav požiarnej ochrany v obci urobil predbežné 
rokovanie s predsedom PPD Orava vo veci možnosti odkúpenia od družstva požiarneho vozidla 
cisterny, rovnakej akú vlastní obec, no vo výbornom technickom stave a plne vybavenú 
technickými prostriedkami. Cena navrhnutá predsedom družstva je 3320,- eur. Je možné sa 
dohodnúť na jej splácaní obdobne ako pri kúpe traktora – teda zápočtom daní z nehnuteľností 
družstva voči obci. Staré vozidlo navrhol v takomto prípade použiť na špeciálne náhradné diely, 
zbytok vozidla odpredať ako šrot, čo čiastočne uhradí vynaložené náklady na zakúpenie vozidla. 
V ďalšom starosta odkázal na diskusiu, ktorá bola vedená pri hodnotení stavu požiarnej ochrany 
obce v predchádzajúcom bode zasadania. Hlasovaním ,,za“ kúpu boli 7 prítomní poslanci. Za 
týmto účelom splnomocňujú starostu obce uzavretím a podpísaním kúpno-predajnej zmluvy. 
    
K bodu číslo 9:.Voľba členov komisií obecného zastupiteľstva  
 Predsedovia komisií si navrhli členov, ktorí budú pracovať v jednotlivých komisiách. 
Komisia finančná a správy majetku, predseda Ing. Iveta Kanderková navrhla za členov: Bc. Pavla 
Kudzbela, Ing. Evu Líškovú, Júliu Dvorskú, Luciu Lofajovú. Hlasovaním ,,za“ navrhnutých 
členov komisie bolo 7 prítomných poslancov. 
 
Komisia sociálna, predseda Pavol Loffaj navrhol: Ľubomíru Kudzbelovú, Vieru Bebejovú, Vilmu 
Mikulášikovú, Alenu Mišunovú. Hlasovaním ,,za“ navrhnutých členov bolo 7 prítomných 
poslancov. 
 
Komisia na prešetrovanie sťažností a ochrany verejného záujmu, predseda Rudolf Veselý navrhol 
za členov komisie:  Dušana Dvorského, Ľubomíra Franka. Hlasovalo sa jednotlivo za každého 
člena:  
Dušan Dvorský,  hlasovaním ,,za“  bolo 6  poslancov, 1 sa zdržal hlasovania.  
Ľubomír Franko , hlasovaním ,,za“  bolo 6  poslancov, 1 sa zdržal hlasovania.  
 
Predseda komisie pre ochranu verejného poriadku, Slavomír Korčuška za členov navrhol: Mgr. 
Gabriela Líšku, Ľuboša Turčáka. Hlasovaním ,,za“ navrhnutých členov bolo 7 prítomných 
poslancov. 
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Predseda komisie pre ochranu životného prostredia, Dušan Dvorský navrhol za členov: Ing. Petra 
Veselého, Mgr. Patríciu Korčuškovú, Adama Mikulášika.  Hlasovaním ,,za“ navehnutých členov 
bolo 7 prítomných poslancov. 
   
Predseda komisie  pre kultúru a šport, Ĺubomír Franko navrhol za členov komisie: Jozefa Ihringa, 
Jozefa Domiňáka, Jána Matláka, Pavla Tmáka, Andrea Latku, Ľubomíru Kudzbelovú, Dušana 
Franku.  Hlasovaním ,,za“ navrhnutých členov bolo 7 prítomných poslancov. 
 
Predseda stavebnej komisie, Bc. Pavol Kudzbel navrhol za členov komisie: Mgr. Patríciu 
Korčuškovú, Petra Kontru.  Hlasovaním ,,za“ navrhnutých členov bolo 7 prítomných poslancov. 
 
K bodu číslo 10: Prerokovanie Povodňového plánu obce Podbiel  
 Povodňový plán záchranných prác obec Podbiel bol vypracovaný obecným úradom na 
základe zákona č. 7/2010 Z.z. Bol už schválený prednostom Obvodného úradu v Námestove. 
Poslanci boli oboznámení s jeho obsahom a berú povodňový plán na  vedomie.  
 
K bodu číslo 11: Žiadosti 
 Starosta obce uviedol bod rokovania, pričom oboznámil poslancov s predmetom žiadostí, 
vrátane upozornenia na platný zákon č. 138/1992 Zb. o majetku obcí, ktorý stanovuje konkrétne 
podmienky na predaj nehnuteľného majetku obce. Rovnako upozornil poslancov, že v tomto 
prípade je podmienkou 3/5 väčšina prítomných poslancov.  
a) Róbert Kuboš bytom Podbiel č. 361 žiada o odkúpenie spoluvlastníckeho podielu Obce 

Podbiel na pozemku, ktorý mu bol pridelený obcou ako stavebný pozemok v lokalite Pod 
Pálenicou. Je to C-KN par.č. 1176/38 o výmere 88m2, orná pôda, k.ú. Podbiel, ktorý bol 
vytvorený GP č. 30216621-093/2009 zo dňa 11.11.2009 z parcely registra E-KN 1234 
o výmere 178 m2, orná pôda, zapísanej na LV č. 990 na Obec Podbiel v 13/36-inách, výmera 
spoluvlastníckeho podielu 31,78m2. Navrhnutá kúpna cena 6,10,- eur za 1m2, spolu 193,85 
,- eur. Hlasovaním za odpredaj pozemku za uvedenú sumu hlasovalo 7 prítomných 
poslancov. 

b)  Jozef Lofaj, bytom Podbiel č. 97  žiada o odkúpenie spoluvlastníckeho podielu Obce 
Podbiel na pozemku, ktorý mu bol pridelený obcou ako stavebný pozemok v lokalite Pod 
Pálenicou. Je to  C-KN par.č. 1176/90 o výmere 45m2, orná pôda, k.ú. Podbiel, ktorý bol 
vytvorený GP č. 30216621-093/2009 zo dňa 11.11.2009 z parcely registra E-KN č.1267 
o výmere 181m2, orná pôda, zapísanej na LV č.1007na Obec Podbiel v 1/42-ine, výmera 
spoluvlastníckeho podielu 1,07m2, za sumu 6,10,- eur za 1m2. Hlasovaním za odpredaj 
pozemku bolo 7 prítomných poslancov. 

c) Únia nevidiacich a slabozrakých Slovenska, ZO Trstená žiadala o  finančný príspevok. Po   
diskusii poslanci uviedli, že nemáme v rozpočte dostatok finančných prostriedkov. 
Hlasovaním za neschválenie žiadosti bolo 7 prítomných poslancov.  

 
    K bodu číslo 12: Informácie starostu obce: 

 Starosta v tomto bode rokovania oboznámil poslancov s týmito skutočnosťami:  
a) o zmenách zákonov, upravujúcich činnosť a rozhodovanie samosprávy. Podľa novelizácie 

občianskeho zákonníka všetky zmluvy, objednávky a faktúry sa musia zverejniť na 
internetovej stránke obce. Povinnosť bude ešte upresnená rozhodnutím vlády. U nás sa 
zverejňujú na stránkach obce zatiaľ všetky. Ďalej hovoril o novom daňovom zákone, že 
obec z každého príjmu odvedie 20% dane. Preto sa musí opraviť VZN z dôvodu udržania 
príjmovej časti rozpočtu na tento rok. Návrh pripraví obecný úrad na nasledujúce 
zasadanie obecného zastupiteľstva. Ďalej pri predaji majetku obce musí predaj odsúhlasiť 
obecné zastupiteľstvo nadpolovičnou väčšinou s tým, že každý predaj sa musí zdôvodniť 
a 15 dní pred zasadaním zastupiteľstva zverejniť na úradnej tabuli a internetovej stránke, 
musí sa predať za trhovú cenu.  
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b) o stave v projekte realizácie odkanalizovania obce do ČOV Nižná nad Oravou. Na 
vyjadrenie projektovej  dokumentácii Urbár Podbiel dal pripomienku ku trase od ČOV 
pod Bystrinou. V súčasnosti obec dala kladné vyjadrenie na vydanie stavebného 
povolenia. Stavba sa má začať v mesiaci máj 2011, a tiež v tomto mesiaci aj dokončiť. 
V projekte boli zapracované všetky pripomienky dotknutých organizácií, vrátane obce 
a SBU Podbiel.  

c) o podaných žiadostiach o poskytnutie dotácií na MK SR (PFS), MF SR (dofinancovanie 
výstavby chodníka Bobrova raľa), Ekofond (výmena okien a hydraulické vyregulovanie 
vykurovania v objekte materskej školy) a pripravených žiadostiach o pridelenie dotácií 
pre obec z MP SR (vybavenie kuchyne novou technológiou) a ÚV SR (dokončenie ihriska 
za športovou halou). Ďalej informoval o pripravovanej výzve na podanie žiadosti 
o dotáciu na prebudovanie palivovej základne na ekologický typ. Tu tiež starosta predložil 
návrh na prebudovanie kotolne športovej haly na vykurovanie plynom, vrátane 
následného podania žiadosti o poskytnutie dotácií z eurofondov na financovanie tohto 
projektu. V prípade realizácie by išlo o teplovzdušné vykurovanie veľkej sály a klasické 
vykurovanie ostatných priestorov budovy. Po následnej diskusii k návrhu dal starosta 
hlasovať o návrhu na vypracovanie projektu na zmenu vykurovania v KŠH. „Za“ 
vypracovanie projektu boli všetci prítomní poslanci. Poslanci zároveň splnomocnili 
starostu obce na uzavretie nevyhnutných záväzkových vzťahov v súvislosti 
s vypracovaním a podaním projektu. 

d) Starosta obce tiež informoval poslancov o podaní skupiny občanov obce, ktorí navrhujú 
realizovať odvodnenie Lánov do miestneho potoka. Navrhol, aby sa vecou zaoberala 
stavebná komisia s podaním odporúčania na rozhodnutie obecnému zastupiteľstvu.  

  
K bodu číslo 13: Interpelácie poslancov a občanov   
 Bc. Pavol Kudzbel sa spýtal, či nie je možné zakryť potok od Kuzára po mostík na Lány.  
Starosta obce odporučil stavebnej komisii sa zaoberať týmto problémom komplexne, nie po 
častiach. Informoval tiež o tom, že v rámci realizovania volebného programu plánuje v novinách 
v mesiaci marec osloviť občanov obce s anketou, aby sa mohli všetci vyjadriť, akým spôsobom 
by odporúčali riešiť koryto potoka v časti Ulica.   
 Poslanec Ĺubomír Franko sa spýtal, prečo na stránke obce nie je kontakt na majiteľov 
dreveníc o  ubytovanie, ale na cestovnú kanceláriu, do ktorej sa nedá dovolať. Starosta obce 
odpovedal, že nie je problém upraviť tieto údaje na stránke, no toto musí byť v prvom rade 
záujmom ubytovateľov. Zatiaľ nikto z nich obec v tomto zmysle neoslovil. Keďže sa už nikto 
neprihlásil, starosta obce odporučil poslancom, aby prednesené diskusné príspevky, obecné 
zastupiteľstvo vzalo  na vedomie.   

 
K bodu číslo14:   Záver   
 Starosta obce poďakoval prítomným poslancom a občanom za účasť a ukončil zasadanie 
obecného zastupiteľstva.  
 
 
Overovatelia zápisnice:   Pavol Loffaj        ............................ 
 

     Dušan Dvorský   ............................ 
 
 

   JUDr. Jozef Domiňák  
                 starosta  obce 
 
 Prílohy: - uznesenie číslo 1/2011 
   - pozvánka 1 ks 
  - prezenčná listina 2 ks 
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  -  rozpočet na rok 2011  
  - vyhodnotenie kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra  
  - plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 
  - správa o činnosti Obecného hasičského zboru  
  - prerokované žiadosti  


